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Ingen bad om ordet. 

Ændringsforslagene nr. 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter 
til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 135 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om opta- 
gelse af statslån i udlandet. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
177) findes i tidenden sp. 4924). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 135 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling -al, forslag til lov om ud- 
skrivning af indkomst- og formueskatten til 
staten for skatteåret 1969-70. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
123) findes i tidenden sp. 4925). 

Der var stillet følgende ændringsforslag: 

Af finansministeren: 

Til § 6. 
Stk. 3 affattes således: 
"Stk. 3. Kommunalbestyrelsen indbetaler 

skatten for personer kvartalsvis senest hen- 
holdsvis den 15. september og 15. decem- 
ber. Dog kan kommunen mod tilsvar af ren- 
ter efter § 38, stk. 1, i statsskatteloven 
vente med at indbetale en tredjedel af skat- 
ten for juli kvartal indtil den 15. marts 1970. 

Skatten for dødsboer indbetales kvartalsvis 
senest henholdsvis den 15. september, 15. 
december, 15. marts og 15. juni." 

B e m æ r k n i n g e r  t i l  ændr ings fo r s l age t .  

Efter lovforslaget skal skatten for juli 
kvartal for personer ligesom tidligere afreg- 
nes over for statskassen senest den 15. de- 
cember. Overgangen til kildeskat pr. L ja- 
nuar 1970 vil medføre en ret betydelig likvi- 
ditetsmæssig belastning for kommunerne, 
og som følge deraf agter regeringen at stille 
forslag om forskellige foranstaltninger til 
styrkelse af den kommunale likviditet. Som 
ét led i disse foranstaltninger foreslås det, 
at der mod tilsvar a;f almindelige renter 
efter § 38, stk. 1, i statsskatteloven ydes 
kommunerne henstand med afregningen af 
den ene tredjedel af skatten for juli kvar- 
tal til den 15. marts 1970. 

Ændringsforslaget sattes først til for- 
handling. 

GriiiibatiM,. Jeg kan sige med det samme, 
at vi vil stemme for dette ændringsforslag, 
som indebærer en forbedring for : kommu- 
nerne, men jeg vil samtidig understrege, at 
vi, anser denne forbedring for at være ab- 
solut utilstrækkelig til løsning af kommu- 
nernes likviditetsproblemer ved overgangen 
til kildeskat. Dette fremgår også af bemærk- 
ningerne, der tydeligt siger, at overgangen 
til kildeskat vil medføre en ret betydelig 
likviditetsmæssig belastning for kommu- 
nerne, men samtidig siges det, at man som 
led i foranstaltningerne for at øge kommu- 
nernes likviditet fremsætter dette ændrings- 
forslag. Det er altså kun et led i disse foran- 
staltninger; man vil gå videre med andre. 

Det havde vel nok' været rimeligt, om 
man havde anlagt den betragtning, som jeg 
ved kommunerne har gjort gældende: at 
der blev modregnet af staten for det store 
beløb, : kommunerne nu skal opkræve i 
statsskatterestancer, og som kommunerne 
har indbetalt; Forholdet er jo det, at kom- 
munerne-afregner fuldt ud for statsskatten 
med visse terminer, og så påhviler det 
kommunerne selv at opkræve de: restancer, 
der ligger også for statsskatten. Det vil 
efter hvad jeg har fået oplyst, dreje sig om 
ca. 3;4 milliard kroner pr. 15. december. 

Nu får de altså denne udsættelse 홢 med 
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[Grünbaum.] 
1/3 af den normale indbetaling pr. 15. de- 
cember og skal betale renter af beløbet. 
Det forekommer lidt urimeligt, at de skal 
betale renter af deres egne penge, men all 
right, vi kan da gå ind for dette forslag som 
en lille forbedring. Men jeg vil gerne her 
tage det forbehold, at vi i det udvalg, der 
skal behandle udskrivningsloven i forbin- 
delse med kildeskattens udskrivning, får en 
virkelig grundig oversigt over disse likvi- 
ditetsproblemer i forhold til kommunerne, 
sådan at vi kan få de spørgsmål op til be- 
handling. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslaget. 

Ændringsforslaget 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter 
til forhandling. 

Sigsgaard: Vi kan ikke acceptere balan- 
cen i dette forslag. Det, at man ikke regu- 
lerer person- og bofradraget, som jo blev 
fastsat for flere år siden, betyder, at vægten 
af indkomstbeskatningen er øget, og ganske 
særligt rammer det folk med mindre ind- 
komster hårdt. På den baggrund stillede vi 
ved anden behandling ændringsforslag, der, 
hvis de var blevet vedtaget, ville have med- 
ført lettelser på 360 kr. på årsbasis for familie- 
forsørgere, og vi stillede forslag om en for- 
øgelse af formuebeskatningen. Ingen af de 
øvrige partier her i salen kunne medvirke 
til disse forslag, der ville have givet en 
anden balance, og på den baggrund kan vi 
ikke stemme for udskrivningslovforslaget, 
som det ligger her. 

Den fg. finansminister (Ninn-Hansen): 
Ja, med hensyn til de af hr. Sigsgaard rejste 
spørgsmål kan jeg henvise til mine bemærk- 
ninger ved anden behandling. Vi står ikke i 
den situation, at vi kan undvære de ind- 
tægter, som vi ville miste, hvis ændrings- 

forslagene fra venstresocialisterne var blevet 
vedtaget. 

Det er rigtigt, som det blev sagt før af 
hr. Grünbaum, at der er likviditetsmæssige 
vanskeligheder ved overgangen til kilde- 
skatten; det er der for kommunerne, men 
det er der også for staten, og det må vi tage 
i betragtning under den drøftelse, som jeg 
selvfølgelig gerne ser vi får i forbindelse med 
den næste udskrivningslov. 

I øvrigt vil jeg gerne sige tak for den til- 
slutning, der er givet til udskrivningsloven. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 131 stemmer; 2 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til folketings- 
beslutning vedrørende en reform af Ungdom- 
mens uddannelsesfond [af Knud Nielsen 
m. fl.]. 

(Forslaget til folketingsbeslutning (nr. 
XXIV) findes i tillæg A. sp. 4123), frem- 
sættelsen i tidenden sp. 4407). 

Formanden: Sammen med denne sag 
foretages de under punkterne 8 og 9 på 
dagsordenen opførte sager, nemlig: 

Første behandling af forslag til lov om 
støtte til uddannelse [af Kjær Rasmussen og 
Sigsgaard]. 

(Lovforslaget (nr. 200) findes i tillæg A. 
sp. 4129, fremsættelsen i tidenden sp. 4491). 

Første behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om "U ngdommens uddannelses- 
fond" s forvaltning og virksomhed. 

(Lovforslaget (nr. 229) findes i tillæg A. 
sp. 4513, fremsættelsen i tidenden sp. 4760). 
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